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- Styret har drøftet og frontet 
mange interessepolitiske saker, 
også i samarbeid med KS. 
- KSI ivaretar kommune-
perspektivet i møte med 
offentlige styringsorganer og 
samarbeidspartnere og hevder 
dette i samarbeid og offentlig 
debatt.
- KSI-styret er en engasjert og 
kunnskapsrik gjeng.



Anskaffelsessamarbeid 
i kommunene

• Valgfrihet og mangfold må ivaretas ved organisering av 
kommunale anskaffelser

• Kompetanse og ressurser må sikres tilgjengelig lokalt

• Vurdering av kommunedeltakelse i statlige fellesavtaler må 
forankres strategisk i den enkelte kommune 

• Aktuelle piloter må analyseres grundig for å unngå 
uheldige virkninger på markedet

• Noen aktuelle artikler

https://www.anbud365.no/regelverk/profesjonelle-
innkjopsmiljoer-bygges-gjennom-kompetanseheving/

https://www.anbud365.no/regelverk/anbefaler-politisk-
forankring-ved-kommunale-kjop-pa-statlige-fellesavtaler/

• Rapporten – innkjøpssamarbeid i kommunesektoren

https://www.anbud365.no/regelverk/profesjonelle-innkjopsmiljoer-bygges-gjennom-kompetanseheving/
https://www.anbud365.no/regelverk/anbefaler-politisk-forankring-ved-kommunale-kjop-pa-statlige-fellesavtaler/
chrome-extension://efaidnbmnnnibpcajpcglclefindmkaj/viewer.html?pdfurl=https%3A%2F%2Fwww.regjeringen.no%2Fcontentassets%2Fd1d16e57ad4b433d9c14cfc246f44269%2Finnkjopssamarbeid-i-kommunesektoren.pdf&clen=2645390&chunk=true


Evaluering av hevingen av nasjonal terskelverdi

• Oslo Economics utarbeidet rapport etter oppdrag 
fra NFD
– KS/KSI har medvirket aktivt til denne og 

slutter seg til anbefalingene overfor NFD
– Kommunene kan leve godt med dagens 

terskelverdier og handlingsrommet som gis
– Prinsipielt enig i at tilleggsanbefalingene er 

gode føringer (og til dels veldig gode), men 
det er viktig å minne på at dette skal skje ved 
kompetanseoppbygging, god analyse og 
frivillighet. 

• Rapporten – Evaluering av hevingen av nasjonal 
terskelverdi

Artikkel i Anbud 365

chrome-extension://efaidnbmnnnibpcajpcglclefindmkaj/viewer.html?pdfurl=https%3A%2F%2Fwww.regjeringen.no%2Fcontentassets%2Feae9ddd9e8f04e0aa64498ccd016a75b%2Fevaluering-av-heving-av-nasjonal-terskelverdi.pdf&clen=1155517&chunk=true
https://www.anbud365.no/regelverk/ks-positivt-at-dagens-terskelverdi-anbefales-viderefort/


Erstatningsreglene – endres?

• Størrelsen på erstatning gjennom positiv 
kontraktsinteresse kan være langt større enn 
overtredelsesgebyr ved ulovlige direkteanskaffelser

• Fremstår som uproporsjonalt og lite 
hensiktsmessig

• Frykten for å gjøre innkjøpsfeil kan være til hinder for 
effektive og gode anskaffelser

• KS/KSI Støtter initiativet fra LO og tilbyr 
departementet samarbeid for å finne bedre 
erstatningsregler    

Artikkelen

https://www.anbud365.no/regelverk/dagens-erstatningsregler-er-ikke-proporsjonale-eller-baerekraftige/?utm_source=Nyhetsbrev+fra+Anbud365&utm_campaign=8f13bb95af-EMAIL_CAMPAIGN_2019_05_22_01_20_COPY_01&utm_medium=email&utm_term=0_580f3ce305-8f13bb95af-113357969


Analysegrunnlag for offentlige anskaffelser – datainnhenting og analysemodeller

• For å kunne planlegge og se om tiltak virker så 
må vi kunne måle og sammenligne

• Det foreligger lite felles og nasjonal statistikk 
rundt offentlige anskaffelser

• Taksonomimodellen (KS/SSB) for måling av 
bærekraft er et steg i riktig retning 

• KSI tar opp dette spørsmålet jevnlig med NFD 
og DFØ og var ett av hovedpunktene ved 
innspill til stortingsmeldingen om offentlige 
anskaffelser 

https://www.ks.no/fagomrader/barekraftsmalene/maling-kartlegging-og-analyse-av-barekraft/dette-er-taksonomien/
https://www.ks.no/fagomrader/barekraftsmalene/maling-kartlegging-og-analyse-av-barekraft/dette-er-taksonomien/


Standardisering - Norgesmodellen

• KS Innkjøpsforum støtter 
standardiseringsarbeid og ser frem til å bidra 
til etablering av den nye Norgesmodellen for 
seriøst arbeidsliv

– Viktig at modellen raskt utvides til andre 
områder enn bare bygg og anlegg, slik at 
dette blir relevant for de kommunale 
anskaffelsesrådgiverne og bred utbredelse 
sikres



Grønne offentlige anskaffelser – Ivaretagelse av bærekraftmål

• Riksrevisjonens konklusjoner:

o Anskaffelsespraksis bidrar ikke i stor nok grad til å 
minimere miljøbelastningen og fremme 
klimavennlige løsninger

o Mange offentlige oppdragsgivere mangler en 
helhetlig tilnærming for å ivareta klima- og 
miljøhensyn i anskaffelser

o Det mangler statistikk og styringsinformasjon om 
status for grønne offentlige anskaffelser

• Kommunene er i startgropen, men har fortsatt 
mye å gå på for å sikre resultater!

• Taksonomimodellen relevant eksempel!

Lenke til rapporten

chrome-extension://efaidnbmnnnibpcajpcglclefindmkaj/viewer.html?pdfurl=https%3A%2F%2Fwww.riksrevisjonen.no%2Fglobalassets%2Frapporter%2Fno-2021-2022%2Fgronne-offentlige-anskaffelser.pdf&clen=2694579&chunk=true


Leveransesikkerhet og beredskap i en verden i endring

• Den siste tidens utfordringer som f.eks. pandemi, 

krigsutbrudd, klimaendringer og energikrise kan gi varige 

utfordringer knyttet til råvaretilgang, produksjon og 

transport. 

• Krise- og beredskapshensyn bør derfor inn i 

kommunenes anskaffelsesstrategier og planer og 

vurderes hensyntatt i kontraktene

• Likeledes bør varige og alternative forsyningslinjer 

behandles koordinert i kommunenes beredskapsplaner

• Styret vil jobbe videre med dette utfordringsbildet og 

eventuelt foreslå å innta som eget arbeidsområde i KSI 

Handlingsprogram



Ny Samhandlingsavtale med KS

• Styret har utarbeidet utkast til ny avtale, og 
forhandler nå med KS

• Mål med arbeidet er blant annet å 
– Frigjøre ressurser til interessepolitisk arbeid, 

øke utredningskapasiteten, og skaffe rom for 
mer medlemsoppfølging 

– Få KSI enda mer integrert i KS sine prosesser 
med økt synlighet og mer plass til 
interessepolitikk rundt offentlige anskaffelser

• Ny avtale skal inngås før sommeren 
– Ber årsmøtet gi styret fullmakt til å 

sluttforhandle ny avtale som skal gjelde fra 
juli, avtalen tas opp til godkjenning ved neste 
årsmøte



Navneskifte KSI - KSA

• Styret foreslår for årsmøtet å endre forumets 
navn fra KS Innkjøpsforum til 
KS Anskaffelsesforum

– Styret ser dette som en naturlig 
oppdatering for å skape mer sammenheng 
med aktuell benevnelse for fagområdet i 
regelverk, veiledere og lignende

– Innkjøp kan i dag forstås som en mer 
avgrenset del av fagområdet 

• Styret foreslår også at årsmøtet vedtar ny logo 
for forumet
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